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UUDIS

Tänavu tähistab Jõgeva Muu-
sikakool oma 50. aastapäeva. 
Ootame sellest osa saama 
kõiki muusikahuvilisi linnako-
danikke. Nii saavad kõik oma 
kõrvaga kuulata, mida meie 
koolis õpitakse ja õpetatakse.

Jõgeva Lastemuusikakool 
alustas tööd 1957. aastal. Kooli 
esimeseks ja kauaaegseks di-
rektoriks sai Elvi Kotkas. Ka-
hekümne üheksa aasta jooksul 
kujunes temast mitte ainult 
muusikakooli tegevuse suuna-
ja, vaid ka vaimsuse kujundaja 
ning hingeharija nii koolis kui 
ka väljaspool seda. 

Õppetööd alustati 51 õpila-
se ja kuue õpetajaga tolleaegse 
apteegimaja ülemisel korrusel.  
Ajapikku tuli juurde nii õpi-
lasi, õpetajaid kui ka erialasid 
ning ruumioludki läksid lahe-
damaks: esimese õppeaasta 
neljandaks veerandiks kolisid 
Kingissepa (praegu Suur t) 12 
üürnikud välja ning muusika-
kool sai maja enda käsutusse. 
1960. aastal ehitati sellele külge 
mitu korda ruumikam juurde-
ehitis, mille alumisele korrusele 
tuli raamatukauplus, ülemisele 
aga muusikakool. Nii elati 1992. 
aastani. Siis rekonstrueeriti 
maja põhjalikult ning kohanda-
ti muusikaõpinguteks. 

Pärast Elvi Kotkast juhtis 
kümme aastat kooli Enno Hein-
maa, seejärel oli aasta direkto-
riks Marina Vou. 

Koolil on kuulsaid 
vilistlasi

Enamik õpilastest on koolist 
kaasa võtnud armastuse muusi-
ka vastu, mis on aidanud neid 
nii igapäevaelus kui töös.  Mit-
med siin alghariduse saanuist 
on omandanud hiljem muusi-

Muusikakool tähistab juubelit
kalise kesk- või kõrghariduse. 
Kooli igast lennust on võrsunud 
neid, kes praegu on muusika-
maailmas tegevad õpetajatena, 
interpreetidena, muusikatead-
lastena jne. Eesti muusikaelus 
on tuntud Heiki Kalaus, Vello 
Sakkos, Olavi Sild, Valter Jür-
genson, Endel Nõgene, Margit 
Peil, Raul Vaigla, Kalle ja Ind-
rek Tetsmann, Raul Rink, Tiit 
Käosaar, Alo Mattiisen ja pal-
jud teised. Jõgeva muusikakooli 
lõputunnistuse nr. 1 on saanud 
muusikateadlane Ene Pilliroog. 
Tänaseks on lõpetanud 46 len-
du ja välja antud 447 lõputun-
nistust.

Muusikaelu on 
aktiivne

Läbi aegade on kool olnud 
linna kultuuri- ja muusikaelu 
keskuseks. Lisaks oma õpilas-
te esinemistele annavad siin 
kontserte ka paljud eesti pro-
fessionaalsed muusikud. Jõge-
va linnal on hea koostöö Eesti 
Kontserdiga, kelle  ansamblitele 
ja solistidele on Jõgeva muusi-
kakooli saal saanud juba tutta-
vaks  esinemispaigaks. Jõgeva 
muusikakooli õpetajad on ikka 
olnud linna tuntumate muu-
sikakollektiivide juhid või neis 
osalejad - olgu tegu siis koori-
de, ansamblite või orkestritega. 
Olulist rolli mängivad ka kooli 
vilistlased, kelledest üks töötab 
tänases muusikakoolis õpe-
tajana – flöödiõpetaja Kersti 
Varrak. Vilistlasi jagub ka kõi-
gisse linna muusikakollektiivi-
desse. 

Kooli tahetakse tulla
Meie koolil pole enam vaja 

oma vajalikkust tõestada – 
muusikakooli õpilasi oodatak-
se kontserte andma mitmetele 

suurüritustele ning linnarah-
vas on leidnud tee kooli saali. 
Kevadised sisseastumiskatsed 
näitavad jätkuvalt, et kõiki õp-
pidasoovijaid pole võimalik 
vastu võtta. 

Praegu on muusikakoolis 
kokku 150 õpilast, nendest 40 
on laulu-mängukooli lapsed, 
kes mängu kaudu alles otsivad 
teed muusika juurde. Õppida 
saab klaveri (õpetajad Gerda 
Heinmaa, Jelena Golub, Signe 
Lang, Olga Silaeva), viiuli (õp 
Ene Pedaste), kitarri (õp Elen 
Süvalep), puhkpillide ( õpetajad 
Birgit Matson, Kaido Järvsoo, 
Margus Kask, Kersti Varrak) ja 
akordioni (õpetajad Eha Niglas, 
Olga Tättar) erialal, esimest 
aastat antakse õpetust ka löök-
pillidel. Peale eriala õpitakse 
veel solfedžot (õpetajad Anu 
Piiskoppel, Ingrid Orgulas, 
Margus Kask), muusikalugu 
(õp. Margus Kask)  ja  koos-
mängu ansamblites. 

Iga õpilane on siin 
isiksus

Aja jooksul on püsinud 
niiöelda õpetuse aluspõhi, ent 
järjest rohkem on püütud õp-
peprogramme vabamalt käsit-
leda, tuues sisse kaasaegsemaid 
stiile, lähtudes õpilaste huvidest 
ning muutes õpitu võimalikult 
vastuvõetavaks. Kool on ju 
eelkõige õpilaste jaoks. Rõõmu 
tuntakse ka selle üle, et õpeta-
jate kollektiiv on õpihimuline ja 
-võimeline. Enesetäiendamis-
võimalusi ollakse varmad kasu-
tama. Õpilased hindavad väga 
kooli pingevaba õhkkonda, kus 
igaüht isiksusena koheldakse.

Ootame külla
Koolis tegutsevad praegu 

maakonna ainuke rahvamuu-

sikaansambel (juhendaja õp Eha 
Niglas) ja puhkpilliorkester (diri-
gent õp Margus Kask), mõlemad 
osalesid suvel laulupeol. Populaar-
sust on järjest enam võitnud laulu- 
ja mängukool (õp Ingrid Orgulas). 
Tänavusest sügisest lisandunud 
löökpillide eriala noor õpetaja Liis 
Haagen on samuti kooli vilistlane. 

Tänavu möödub 50 aastat Jõge-
va muusikakooli tegevuse algusest. 
Kutsume kõiki endiseid õpetajaid-
õpilasi ja teisi huvilisi osa saama 
meie üritustest. 12. novembril on 
koolis lahtiste uste päev. 14. no-
vembril kell 16.00 toimub kooli 

saalis Jõgeva muusikakooli õpi-
laste kontsert.        17. novembril 
kell 12.00 on mälestus-jumala-
teenistus Jõgeva kiriklas, kell 
15.00 aga 50. aastapäeva kont-
sert-aktus muusikakoolis.

Lisaks sellele on terve õppe-
aasta jooksul oodata mitmeid 
kontserte, kus astuvad üles nii 
praegused õpilased kui ka kooli 
vilistlased oma õpilastega. 

 
MERIKE KATT,

 Jõgeva muusikakooli direktor

8 põhjust, miks õppida 
muusikat:

• varane muusikaõppimine 
arendab aju piirkondi, mis 
mõjutavad keelekasutust ja 
mõtlemisvõimet
• on olemas side muusika ja 
ruumilise intelligentsuse vahel
• muusikaõppurid õpivad 
mõtlema loovalt
• muusikaõpilased omanda-
vad peentööoskusi, uurides, 
kuidas detaile hoolikalt kokku 
pannakse
• muusikaõpingute kaudu mõis-
tavad õpilased jõupingutuste 
väärtust  edu saavutamiseks
• koosmusitseerimine edendab 
meeskonnatöö oskusi ja 
distsipliini
• muusika annab lastele võima-
luse eneseväljenduseks, läbi 
selle kasvab enesehinnang
• muusika esitamine õpetab 
võitma hirme ja võtma riske

Iga lapse kasvades tekib lapse-
vanemal küsimusi, millele on 
tarvis vastused leida:
• Kas pakkuda lapsele huvita-
vaid tegevusi?
• Milliseid tegevusi pakkuda?
• Millises vanuses last oleks 
õige aeg suunata?
• Milline tegevus just minu 
lapsele sobib?

Ühte ja ainuõiget vastust neile 
küsimustele ei leidu. Lapsed 
on erinevad isegi ühes pere-
konnas. Iga laps on isiksus ja 
väärib individuaalset kohtle-
mist. Selge on aga see, et mida 
erinevamaid võimalusi me 
oma pesamunadele pakume, 
seda suurem on tõenäosus lei-
da lapsele õige huviala. Miks 
ka mitte mitu õiget ja süda-
melähedast tegevust.
Üks vahva võimalus on tuua 
laps muusika juurde. Isegi kui 
esialgu tundub, et teie järeltu-
lijal puuduvad muusikalised 
eeldused, on siiski tore, kui ta 

kasvab helide ja rütmide kes-
kel. Muusikaline kuulmine on 
õpitav, samuti ka oskus viisi 
pidada. Muusikaline haritus 
annab inimesele eelise tajuda 
maailma mitmekülgsemalt ja 
on positiivsete emotsiooni-
de taimelava. Elul on rohkem 

värvitoone, kui osatakse näha 
ja kuulda helisid.
Muusikakooli juures tegut-
sev laulu- ja mängukool on 
just see tore koht, kust lapsed 
saavad hea stardipositsiooni. 
Igaühest ei pruugi saada muu-
sikut ega ka muusikakooli 

põhiklasside õpilast, aga üks 
on kindel: NEIL ON SEAL 
LÕBUS! Tunnid ei sisalda ai-
nult laulmist, vaid ka tantsu 
ja mängu. Lapsed õpivad lõ-
busate tegevuste abil helide 
kuulamist ja nende tekitamist 
lihtsate pillidega. Laulu- ja 
mängukooli süda ja hing on 
õpetaja Ingrid Orgulas. Teist 
nii rõõmsameelset inimest an-
nab otsida. Alati leiab ta nipi, 
kuidas laste paha tuju (olgem 
ausad, lapsed pole alati päike-
selised) taskusse, lillepotti või  
lihtsalt aknast välja visata. Siis 
ei sega paha tuju tundi. Ingri-
dilt saab alati tagasisidet, kui 
laps on „liimist lahti”. Sel juhul 
saate te juba end ette valmis-
tada, et õhtul on tarvis selle 
põnni jaoks aega varuda ja te-
maga põhjalikumalt tegeleda. 
Samuti saate koos õpetajaga 
rõõmustada lapse edusammu-
de üle.
Last tasub laulu- ja mängu-
kooli viia juba varakult. 

Vanuse järgi on moodustatud 
erinevad rühmad:
– 2-3-aastased
– 4-5-aastased
– 5-6-aastased 
– 7-9-aastased.
Vanemad lapsed käivad koos 
muusikakooli eelklassi õpilas-
tega mudilaskooris.
     On tore, kui teie põnnid 
tulevad kooli juba pisikese-
na, liikudes ikka astme võrra 
edasi. Siiski ei  saadeta kedagi 
tagasi, ka vanemaid lapsi mit-
te. Kunagi pole liiga hilja. Us-
kuge, kaks korda nädalas saate 
muusikakoolist kätte märksa 
positiivsema järeltulija kui  ta 
oli sinna viies! 
Arendage oma lastes rõõm-
sameelsust ja positiivset el-
lusuhtumist! Ingridi juures 
Jõgeva muusikakoolis on just 
see õige koht!

KATRIN SIRKAS,
kolme rõõmsameelse lapse ema

Kuidas lapsi rõõmsameelseteks kasvatada

9. – 11. novembrini kogunevad  
Jõgeva muusikakooli noored 
pärimusmuusikasõbrad üle 
Eesti. Sügisesele kokkusaa-
misele on tulemas muusikuid 
Pärnu-Jaagupist, Valgast, Põl-
vast, Häädemeestest jm. Kaks 
korda aastas, kevadel ja sü-
gisel, toimuvate laagrite hing 
on muusikakooli õpetaja Eha 
Niglas. 
Eesti Kultuurkapitali poolt 
rahaliselt toetatava laagri ees-
märgiks on süvendada noortest 
armastust eesti rahvamuusika 
vastu. Samas õpetatakse noori 
muusikuid mängima noodita, 
pelgalt kuulmise järgi.
„Paljud kardavad ilma noodita 
mängida ja ütlevad, et ei saa 
hakkama. Kui nad aga laagris 
on selle ära proovinud, on nad 
palju enesekindlamad. Ka saab 
sel moel tutvustada nii eesti 
kui teistegi rahvaste pärimus-
muusikat,” rääkis Eha Niglas.
Laager on laste  hulgas väga 
populaarne. Köitvaks muudab 
selle lisaks headele juhenda-
jatele ja loomingulistele tun-
didele veel ööbimine kooli 
klassiruumides ja ühised ette-
võtmised. 
Et laagrimelust saaksid osa ka 
Jõgeva linnaelanikud, ooda-
takse kõiki 10. novembril kell 
19.00 laagri raames toimuvas-
se tantsuklubisse. Seal saab 
rahvamuusika saatel vanu tant-
se õppida ja niisama jalga kee-
rutada. Sel moel saab igaüks 
ise ära proovida, kui mõnus asi 
üks Jõgeva pärimusmuusika-
laager ikka on.
Pärimusmuusikalaagrist on 
välja kasvanud ka Jõgeva rah-
vamuusikaansambel, kes esin-
das linna möödunud suvel toi-
munud üldlaulu-ja tantsupeol.

Tulekul  on 8. pärimus-
muusikalaager

Laulu-mängukooli lapsed emadepäeval esinemas.

Õpetaja Margus Kask koos saksofoni-eriala 6. klassi õpila-
se Priit Rahnuga.
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Jõgeva aasta õpetaja teeb lähedaseks bioloogia lõpmatud tõed
Õpetajate päeva eel sai Jõgeva 
Ühisgümnaasiumi pere rõõmsa 
uudise. Konkursikomisjon otsustas 
Jõgeva aasta õpetaja  2007 tiitli 
anda kooli bioloogiaõpetaja  Silja 
Võsastele. 

Populaarne pedagoog mõis-
tab oma teadmisi rikkalikust ja 
mitmekülgsest loodudest seda-
võrd meisterlikult ja veenvalt 
edasi anda, et õpilastel kõige sel-
le vastu tõeliselt suur huvi tekib. 
Tema tundides tarkust saanud 
koolipoisid ja -tüdrukud osale-
vad sageli bioloogiaolümpiaa-
didel ning valivad riigieksamiks 
just õpetaja Võsaste aine.

Õpetajate päeva aktusel õn-
nitles aasta õpetaja tiitliga pär-
jatud Silja Võsastet Jõgeva Ühis-
gümnaasiumi direktor Jüri Toit. 
Õnnitlustega kaasnesid ovat-
sioonid nii õpilastelt kui õpetaja-
telt. “Kogu koolipere oli rõõmus 
ja õnnelik,” iseloomustas pidu-
päevamiljööd geograafiaõpetaja 
Maire Tuimets. 

Silja Võsaste enda kooli-
tee möödus Johannes Semperi 
nimelises Tartu 8. Keskkoolis, 
praeguses Forseliuse Gümnaa-

siumis eesti keele ja kirjanduse 
eriklassis. Küllap on heast ema-
keele tundmisest abi ka bioloo-
giatarkuste lahtiseletamisel. Tä-
nase õpetaja enda lemmikaineks 
koolis oli aga hoopis matemaa-
tika. Edasiõppimiskavatsustes 
orienteerus ta kõigepealt soo-
tuks meditsiinile.

“Keskkoolis oli mul kindel 
soov arstiteadust õppida. Tut-
tavate arstide soovitusel viisin 
paberid siiski bioloogia- ja geo-
graafiateaduskonda. Pärast Tar-
tu Ülikooli lõpetamist suunati 
mind Jõgeva II Keskkooli. Jõge-
vale tulles mõtlesin, et töötan 
siin kolm kohustuslikku aastat 
suunamisaega ja lähen. Asjalood 
läksid aga teisiti. Kuigi minust 
sai õpetaja mõneti juhuse tahtel, 
olen nüüd selles tegevuses avas-
tanud endale nii sobiva ameti kui 
tõelise kutsumuse,” rääkis Silja 
Võsaste.

Koolis on iga õppetund kor-
dumatu ja erinev. Silja Võsaste 
valib bioloogiatunni läbiviimi-
seks taktika ja metoodika lähtu-
des sellest, millises vanuses lapsi 
ta parajasti õpetab. 

“Eriti rikkalikult metoodilisi 
võtteid püüan kasutada põhi-
koolitundides,” lausub  tunnus-
tuse pälvinud koolmeister. 

“Õpetaja Võsaste oskab kõi-
ke hästi huvitavalt seletada, mis-
tõttu tema tundides kõik kerges-
ti meelde jääb ning tihti on soov 
õpitusse ka  põhjalikumalt süve-
neda. See on viinud mitmedki 
õpilased bioloogiaolümpiaadi-
dele, kus ka mul endal on päris 
edukalt läinud. Ühel bioloogia-
olümpiaadil panime aga koos 
klassikaaslastega kinni kõik neli 
esikohta,” rääkis 10A klassi õpi-
lane Kati Kuld. “Kõrvaliste asja-
de ja ammugi koerustükkidega 
tegelemist esineb Silja Võsaste 
tundides väga harva. Eks õpilas-
te tähelepanu äratab ka oskus-
likult sisustatud bioloogiaklass 
koos topiste, mikroskoobi ning 
muude põnevate õppevahendi-
tega,” lisas ta.

Mis aga  Jõgeva aasta õpeta-
jat  ennast rikkalikus bioloogia-
maailmas kõige enam paelub? 
“Endiselt olen ma huvitatud õpi-
lase anatoomiast ja füsioloogiast. 
Inimese anatoomia oma elulisu-
se tõttu pakub huvi ka õpilastele. 

Samuti on mulle põnev geneeti-
ka ning ka õpilasi ei jäta see tea-
dus ükskõikseks, kuigi on üsnagi 
keeruline,” sõnas Võsaste.

Geograafiaõpetaja Maire 
Tuimets rääkis oma kolleegist 
nii: „Olen ka ise Silja Võsaste bio-
loogiatunde kuulamas käinud. 
Heast kolleegist teeb silmapaist-
va õpetajaisiksuse oma aine väga 
hea tundmine. Samas on Silja 
vaatamata oma suurepärastele 
saavutustele väga tagasihoidlik 
ja alati tasakaalukas, abivalmis ja 
lahke. Soovin talle edaspidiseks 
raudseid närve, edu õpetamisel 
ning palju-palju ja häid korda-
minekuid.”

Seoses tiitliga sai Silja Võsas-
te linnalt preemiaraha, mida ta 
plaanitseb kasutada erialase kir-
janduse ostmiseks ja reisimiseks. 
Tema arvates on aga üsnagi hea 
ka kodulinnas ringi vaadata ja 
seda just professionaalse pilguga: 
“Jõgeva on suhteliselt roheline 
linn. Siinsetes parkides on pal-
ju erinevaid puu- ja põõsaliike, 
mida saab välitundides õpetada,” 
ütles Jõgeva aasta õpetaja.

 JAAN LUKAS

22. novembril kell 14 toi-
mub Betti Alveri Muuseumis 
kirjandusõhtu „Mõeldes Betti 
Alverile. 101”

Esinejaid on seekord kolm: 
Mari Tarand, kes räägib oma 
kokkupuudetest Betti Alveriga, 
Vallo Kepp jutustab Betti Alveri 
filmi tegemisest ning Kristi 
Metste tutvustab vastilmunud 
mälestusraamatut Betti Alverist. 

Mari Tarand on enda kohta 
öelnud, et ta kasvas peamiselt 
Arbujate luule varal - Alver, Tal-
vik, Merilaas ja Sang. Nad olid 
tema isa Paul Viidingu nooru-
sekaaslased ja nende raamatud 
olid kodus olemas. 

Mari Tarand on ühes interv-
juus  maininud, et abikaasa And-
res Tarandigagi viis teda kokku 
luule. Luulemaailm on talle väga 
tähtis olnud kogu elu. Selle eest 
on ta oma kodule ja vanematele, 
kes mind luule juurde juhtisid ja 
seda armastama õpetasid, väga 
tänulik. Pikaajaline töö raadio 
kirjandussaadetes oli selle jätk, 
mis pakkus huvitavaid võimalu-
si, kuidas luule metafoorse keele 
kaudu ütelda inimestele siiski 
asju, mida otsesõnu ei oleks saa-
nud noil aegadel öelda. See pak-
kus isegi omamoodi hasartset 

huvi, kas saab jälle mingisugust 
olulist sõnumit niimoodi raadio-
saatesse paigutada, et n-ö läbi 
läheb. Raamat on Mari Tarandi 
jaoks olnud alati see, mida kogu 
aeg peab lugema juba sellepä-
rast, et oma keelt ja mõtet erk-
sana hoida.

Teine esineja Vallo Kepp on 
samuti väga põnev isiksus. Ta on 
ennast jaganud kolme maailma 
vahel, kuid seda äärmiselt har-
vaesineva põhjalikkusega: filmid, 
luuleraamatud ja fotod. Ta on 
kogu elu otsinud hingesugulasi 
ja kõige rohkem on neid leidnud 
ehk raamatutes. Ta on teinud 
hingematvalt häid mustvalgeid 
fotosid, mis on olnud näitustel, 
ning teeb neid tulevikus kindlas-
ti veelgi. Jõgeva kultuurikeskuses 
toimunud vestlusõhtul sarjast 
“Kohtumised Betti Alveriga” oli 
Paul-Eerik Rummoga juttu ka 
Vallo Kepi tehtud dokumentaal-
filmist.

Riina Mägi vahendusel oli 
4. aprilli 2006 Vooremaas filmi 
valmimisest ka lühike tutvustus.
Paul-Eerik Rummo oli see, kelle 
filmimees Vallo Kepp vahenda-
jaks palus, et saada Betti Alverilt 
luba temast dokumentaalfilm 
teha. Luba saadi, ent ise kaamera 

ees kõnelema poetess ei nõustu-
nud.

“Sellest tulenevalt pidime 
filmi üles ehitama nii, et peate-
gelase enda puudumine — vä-
hemasti kõneleva ja liikuvana 
— võimalikult vähe märgata 
oleks,” ütles filmile “Üks pilk 
Betti Alverile” stsenaariumi 
kirjutanud Paul-Eerik Rummo. 
“Kasutasime näiteks kirjandus-
muuseumi talletatud fotosid, kä-
sikirju ja dokumente, aga käisi-
me ka Betti sünnipaigas Jõgeval, 
temaga seotud paikades Tartus 
ning maal, kus ta sõjapaos oli. 
Filmi läbiva motiivina kasutasi-
me sõitva rongi kujundit: Betti 
oli ju raudteelase laps.”

Üks lõiguke oli filmis siiski ka 
“elavat” Betti Alverit. Omal ajal 
oli poetess nimelt suure palumi-
se peale tulnud kohale tema 75. 
sünnipäeva tähistamise aktusele 
— klausliga, et üritusel ei pil-
distata ega filmita. Või kui seda 
tehakse, siis nii, et päevakange-
lane kaadrisse ei jää. Salamisi 
kaamera tol üritusel tema poole 
korraks siiski suunati. Filmi tar-
vis õnnestus Vallo Kepil see lõik 
teatud tehniliste nippidega pike-
maks venitada.

Seda kultuurilooliselt olulist 
filmi saame ka meie Vallo Kepi 

juhatusel nüüd siin Jõgeval vaa-
data.

Kolmas oluline põhjus kok-
kutulekuks on ka Betti Alveri 
mälestusraamatu „Betti Alver. 
Usutlused. Kirjad. Päeviku-
katked. Mälestused. Lisandusi 
tundmiseks” ilmumine. Selle 
koostajateks ja toimetajateks on 
Enn Lillemets ja Kristi Metste. 
Selles raamatus on palju sellist 
materjali, mida varem avaldatud 
ei ole. 

Veel varem, 10. novembril, 
toimub muuseumis Tartu kirjan-
dusklubi Poogen külaskäik Jõge-
vale. Nad esinevad luulekavaga 
„Sonett tüdrukust, kes mängis 
oboed”. Poogen on kirjandus-
klubi, mille liikmed käivad koos 
nii veebisaidil kui tegelikkuses, 
korraldavad kirjanduslikke ja 
heategevaid üritusi ning teevad 
Kirjandust. Poognasse on tulnud 
mitmed noored tegijad, kes on 
juba enne oma teoseid avaldanud 
ning paljud Poogna kasutajad on 
juba jõudnud või püüdlevad oma 
loomingu avaldamise poole.

Hingedeaja muuseumis lõ-
petavad 30. novembril kell 
16.00 Jaani kiriku muusikud ka-
vaga „Hingedeaja laulud.”

 HELI JÄRV

Jõgevamaa Päästeosakond ja Jõgeva Linnavalitsus 
korraldavad 27. oktoobril kell 11.00 – 12.30 
Jõgeva Kultuurikeskuses, tuleohutuse alase 
teabepäeva „Kaitse oma kodu”.
Seekord kingib linnavalitsus suitsuandurid üleraudtee 
linnaosa tänavate ühepereelamute ja puitmajade korterite 
omanikele. Kutsed on saadetud Aamisepa, Betti Alveri, 
Jaama, Jõe, Kalda, Kooli, Mustvee mnt, Pärna, Raudtee 
väljak, Roosi, Staadioni, Suvila, Tamme ja Välja tänavate elanikele. 
Eelmisel teabepäeval, mis toimus 18. novembril 2006, kättesaamata jäänud 
suitsuandurid saab kätte kas 27. oktoobril Jõgeva Kultuurikeskusest või Jõgeva 
Linnavalitsusest (Aasa, Allika, Estakaadi, Kingu, Kirsi, Lepiku, Lille, Niidu, Pargi, Piiri, 
Puiestee, Ravila, Tulika, Turu, Uus ja Ülase tänava majaomanikud).
Järgmine teabepäev toimub 2008. aastal. Siis jagatakse suitsuandureid Aia, 
Heina, Kesk, Kruusa, Laia, Nurme, Põllu, Rohu, Sauna, Suure, Sõnajala, Tallinna 
mnt, Tartu mnt ja Vainu tänavate majaomanikele. 

Betti Alveri muuseumis on tulekul kirjandusõhtud

Kogu see jutt siin on mõeldud eeskätt naistele, 
kuna just nemad korraldavad kodust jäätme-
käitlust. 
Lugupeetud naised, suur palve teile: kontrol-
lige hoolega, mida teie abikaasad ja lapsed 
taaskasutatavate jäätmete mahutitesse viivad. 
Kui nad toimivad vastuolus jäätmekäitluse põ-
himõtetega, siis abistage neid õigete hoiakute 
kujundamisel. Te ju oskate seda imehästi.
Jäätmekäitluses on oluline jäätmete mahu 
vähendamine ja nende taaskasutusse suuna-
mine. Taaskasutamine on neist uute toodete 
valmistamine eelneva ümbertöötluse teel.
Jõgeva linna on paigaldatud piisavalt nii pakendi- kui ka vanapaberi/-
papi konteinereid. Paraku on need vahetevahel ületäitunud. Koha-
peal kontrollides on selgunud, et neisse pandud jäätmed on mahu-
lised. See tähendab, need pole eelnevalt kokku pressitud. Jäätmete 
mahu vähendamine kokkupressimise teel on kohustus.

• Kõik vanapaberi/-papi konteinerisse pandavad kastid peavad olema 
kodus koost lahti võetud või kokku pressitud;
• järgige taaskasutatavate jäätmete mahutitel olevaid sorteerimisju-
hiseid.
• pakendikonteineritesse pandavad toiduainetepakendid olgu eelne-
valt puhtaks loputatud ja seejärel kokku pressitud. Erandiks on plast 
ja klaas, kuna neid eelnevalt töödeldes võib ennast vigastada;
• avalikuks kasutuseks mõeldud mahuteid ei tohi kasutada kauplused 
jm ettevõtjad. Neil peavad olema tehtud oma lepingud taaskasutata-
vaid jäätmeid käitlevate ettevõtetega. Nende kohta kehtib juba prae-
gu printsiip: „Saastaja maksab!“;
• vältige ülepakendatud kaupade ostmist. Sellega avaldate survet 
kaubandusele ja see omakorda tootjatele;
• vältige ostmast seda, mida te ei pea hädavajalikuks;
• ärge soetage liigseid varusid: suur osa jäätmetekkest on kasutama-
ta, äravisatud toiduained;

JAAN VAHTLA
keskkonna peaspetsialist

Muutkem hoiakuid

FOTO: Johannes Haav
Silja Võsaste teeb bioloogiatunnid põnevaks ja kaasa-
haaravaks, nii et igav ei ole kellelgi.

Ettevõtlusnädala raames toimunud üritused olid publiku-
rohked. Pildil külastavad huvilised Weroli rapsiõlitehast.

Kesklinn saab 
juubelipeoks 
uue välimuse. 
Kesklinna  ja 
kultuurimaja 
esise haljasala 
rekonstrueeri-
mise projekti 
maksumuseks 
on 5,6 miljonit 
krooni. Selle 
käigus rajatak-
se ka pursk-
kaev. 

Töid teostab OÜ JYKY. Te-
gemist on 2003. aastal val-
minud projektiga, mida 
sel sügisel asuti ellu viima. 
Tööde lõpp on kavanda-
tud järgmisse aastasse. 
Kevadel ehitatakse välja 
ka Aia tänava lõik kauba-
hallist Kesk tänavani.
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Jõgeva linnas Jõe, Kalda, Staadioni ja Roosi tänavate vahelises kvartalis 
asuva hoonestamata maa-ala detailplaneeringu avalik väljapanek toimub 
Jõgeva linnakantseleis (Suur tn 5 II korrus) 05. novembrist kuni 19. 
novembrini 2007. Oma ettepanekud ja pretensioonid antud planeeringu 
kohta palume esitada hiljemalt 19. novembriks 2007 kella 17.00 Jõgeva 
Linnavalitsusele. Sama planeeringu lahendust tutvustav avalik arutelu toi-
mub Jõgeva linnavalitsuse saalis 14. novembril 2007 kell 16.30 ja avaliku 
väljapaneku tulemusi tutvustav avalik arutelu toimub Jõgeva linnavalit-
suse saalis 28. novembril 2007 kell 16.30. Planeeringuga planeeritakse 
endise staadioni ja aiandi territoorium ühepere- ja ridaelamukruntideks 
ning seatakse neile ehitusõigus. Planeeritud krundid müüakse tulevikus 
enampakkumisel.

Jõgeva linnas Piiri tn 9 kinnistu ja sellest lõuna poole jääva hoonestamata 
maa-ala detailplaneeringu avalik väljapanek toimub Jõgeva linnakant-
seleis (Suur tn 5 II korrus) 05. novembrist kuni 19. novembrini 2007. Oma 
ettepanekud ja pretensioonid antud planeeringu kohta palume esitada 
hiljemalt 19. novembriks 2007 kella 17.00 Jõgeva Linnavalitsusele. Sama 
planeeringu lahendust tutvustav avalik arutelu toimub Jõgeva linnavalit-
suse saalis 14. novembril 2007 kell 16.00 ja avaliku väljapaneku tulemusi 
tutvustav avalik arutelu toimub Jõgeva linnavalitsuse saalis 28. novembril 
2007 kell 16.00. Planeeringuga planeeritakse Piiri tn 9 kinnistust lõuna 
pool asuv kinnistu tootmismaaks ja seatakse sellele ehitusõigus. Planeeri-
tud krunt müüakse tulevikus enampakkumisel.

ÜLEVAADE
27. septembril 2007. a toimunud 19. istungist

                  Istung toimus väljasõiduistungina Aia tn 34 koolimajas
                  Volikogu 19-st liikmest osales istungil 15 liiget.
 
1. Kehtestati Tallinna mnt 5a asuva kinnistu detailplaneering.
2. Võeti vastu Jõgeva linna eelarve koostamise, vastuvõtmise ja täitmi-
se uus kord. (võimalik tutvuda Jõgeva linna veebilehel).
3. Võeti vastu Jõgeva linna eelarve reservfondi käsutamise uus kord. 
(võimalik tutvuda ka Jõgeva linna veebilehel).  
4. Võeti vastu Jõgeva linna eelarvest mittetulundustegevuseks toetus-
te andmise kord. (võimalik tutvuda Jõgeva linna veebilehel).
5. Võeti vastu Jõgeva linna 2007. a 2. lisaeelarve ja eelarve muutmine 
tulude-kulude tasakaalus 4,2 mlj kr. (võimalik tutvuda Jõgeva linna 
veebilehel).
6. Arutelul oli eelnõu Jõgeva linna astumiseks MTÜ Jõgeva Avatud 
Noortekeskus liikmeks. Eelnõu kohta olid teinud oma ettepanekud nii 
volikogu haridus- ja kultuurikomisjon kui ka rahanduskomisjon. Kuna 
avatud noortekeskuse kohta oli kerkinud mitmeid vastuseta jäänud 
küsimusi, siis istungil toimunud arutelu käigus otsustati jätta eelnõust 
välja linna liikmeksastumise aeg 2007. a ja lükati kogu asja otsustami-
ne edasi volikogu oktoobrikuu istungile.
7. Võeti vastu otsus, millega anti kinnistu, registriosa nr 2493935, 
asukohaga Aia 34c, tasuta kasutusse Sihtasutusele Jõgeva Sport.
Nimetatud kinnistule rajatakse linna poolt vastavalt AS K&H koostatud 
projektile tenniseväljak. 
8. Toimus Jõgeva linna arengukava aastateks 2007-2020 muutmise 2. 
lugemine ja võeti vastu sellekohane otsus, millega viidi muudatused 
sisse  (arengukava terviktekstiga on võimalik tutvuda Jõgeva linna 
veebilehel).
9. Päevakorrapunkti „Mitmesugust, informatsioonid” juures kuulati ära 
linnavalitsuse liikmete vastused volikogu liikme Viktor Nõmme poolt 
esitatud arupärimisele mitmete linnaelu probleemide kohta. Kuulati 
ära linnapea esitatud informatsioonid Jõgeva maakonna veemajandu-
se projektist, samuti bussijaama rajamise viibimisest ja selle põhjusest. 
Kuulati ära ka linnavalitsuse spetsialistide esitatud informatsioonid 
Jõgeva linnas elavate, aga väljaspool linna õppivate kooliõpilaste bus-
sisõidu kompenseerimisest ning oktoobrikuus ettevõtlusseminarist ja 
selle raames toimuvast linna suuremate ettevõtete külastustest.
Lepiti kokku, et järgmine volikogu korraline istung väljasõiduistungina 
toimub 25. oktoobril 2007. a.  

JAAN JÄRV,
Linnavolikogu kantseleijuhataja
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JÕGEVA LINNAVOLIKOGU

ÜLEVAADE oktoobrikuu ISTUNGITEST

JÕGEVA LINNAVALITSUS

26. septembril käesoleval aastal 
võeti Jõgeva linn Läänemere Lin-
nade Liidu (inglise keeles Union 
of the Baltic Cities) liikmeks. 
Tegemist on Läänemere ääres 
asuvate riikide linnasid ühenda-
va organisatsiooniga, millesse 
kuulub juba üle 100 linna. 

Liitu kuuluvad erineva suu-
rusega linnad (Stockholmi ja 
Riia kõrval ka nt 4000 elanikuga 
Kärdla). Jõgeva linnale oligi ehk 
otsustavaim tegur selle sammu 
astumisel teiste Eesti linnade 
senised positiivsed kogemused 
liidu töös osalemisest (nüüd-
seks on siis koos Jõgevaga juba 
16 Eesti linna selle liikmed).

Alljärgnevalt tutvustan le-
helugejatele lühidalt liidu ees-
märke. Olulisimaks ja läbivaks 
eesmärgiks on olla platvormiks, 
kus linnade spetsialistid saavad 
regulaarselt kohtuda ja koge-
musi vahetada, üksteiselt õppi-
da ja teisi õpetada. Selleks on 
loodud 13 temaatilist komisjoni  
nt linna planeerimise, hariduse, 
kultuuri, keskkonna, transpordi, 
jt komisjonid. Komisjonide töös 
osalevad vastavate valdkondade 
spetsialistid, kes kohtuvad korra 
või kaks aastas erinevates liidu 
liikmeslinnades. 

Teiseks suureks eesmärgiks 
on olla platvorm, kus planeeri-
takse ja viiakse ellu piiriüleseid 

koostööprojekte, kasutades 
selleks erinevate programmide 
ja fondide poolt pakutavaid ra-
hastamisvõimalusi, peamiselt 
Interregi programmi. 

Jõgeva linnast hakkavad 
esialgu 4-5 spetsialisti osalema 
komisjonide töös (meile esial-
gu huvipakkuvamad teemad on 
keskkond, noorsootöö, turism, 
sport ja linna planeerimine). 
Siin seab olulise piirangu kee-
leoskus, kuna kogu tegevus toi-
mub inglise keeles. Samuti tuleb 
arvestada asjaoluga, et spet-
sialistide lähetamisega seotud 
kulud tuleb üldjuhul igal linnal 
enda kanda. 

Liidu liikmeks olles hakkab 
meile laekuma mitmesuguseid 
inglisekeelseid teemaülevaateid, 
analüüse, juhendmaterjale, mil-
lega on soovi korral ka linnaela-
nikel linnavalitsuses võimalik 
tutvuda. 

Linnavalitsuses loodame, et 
meie inimeste osalemine põh-
jaeuroopalikus diskussioonis ja 
koostöös saab olema viljakas ja 
kontaktiderohke, inimeste sil-
maringi ja mõttemaailma avar-
dav ning tegudele motiveeriv. 

ERKI TEDER
Arenduse peaspetsialist, Lääne-
mere Linnade Liidu kontaktisik 

linnavalitsuses

Jõgeva astus Läänemere Linnade Liidu liikmeks

11. oktoobril 2007 toimus 
järjekordne soome keele päev 
Suure-Jaani gümnaasiumis. 
Sellest võtsid osa ka Jõgeva 
ühisgümnaasiumi õpilased.

Alates 2001. aastast on 
soome keele õpetajad kut-
sunud oktoobri alguses oma 
kooli külla teiste koolide soo-
me keele õppijaid ja õpeta-
jaid, et tähistada 10. oktoobril 
Soomes peetavat Aleksis Kivi 
ja soome kirjanduse päeva. 
Eestis on see päev saanud li-
saks ka soome keele õppijate 
päevaks. 

Muljeid päevast jagavad 
Jõgeva ühisgümnaasiumi õpi-
lased:

Anne-Lys Kuldmaa, 12.B: 
Avamisel tervitasid meid Suu-
re-Jaani kooli direktor Pee-
ter Sadam, Soome Instituudi 
kultuurisekretär Järvi Lipasti, 
Soome suursaatkonna pres-
si- ja kultuuriosakonnast Arja 
Korhonen, Tartu Ülikoolist 
Juha-Matti Aronen ja Tal-
linna Ülikoolist Annekatrin 
Kaivapalu.

Marge Nõmmik, 12.B: 
Vastuvõtt Suure-Jaani güm-
naasiumis oli meeldiv. Pärast 

ürituse avamist esitas Soome 
linna Uusikaupunki teater A. 
Kivi näidendi „Kihlaus”. Sel-
lest oli küll kohati raske aru 
saada, esitati seda ju soome 
keeles, kuid rahvateatri näit-
lejad suutsid selle väga hästi 
mõistetavaks teha, kasutades 
seejuures oskuslikult keha-
keelt. 

Kaisa Putk, 11. klass:
Kavas oli ka neli töötuba, 
milles osalemise tõmbasime 
loosiga. Mina käisin kaseto-
hust sõrmust meisterdamas. 

See tundus alguses keeruline, 
kuid kui tehnika selge, siis oli 
asi tegelikult lihtne. Veel osa-
lesin töötoas, kus räägiti Tartu 
ja Tallinna Ülikoolides soome 
keele õppimise võimalustest.

Adele Teras 10.A: 
Osalesin muurinpohjalettu 
töötoas, kus sai küpsetada 
pannkooke soome moodi 
– need on nime saanud spet-
siaalse panni järgi. Neid sai 
ise küpsetada, samas juttu 
rääkida ning pärast lõhna-
sin mõnusa pannkoogilõhna 

järele. Hiljem proovisin kätt 
huvitavas ja lõbusas mölkky 
mängus, mille põhimõte on 
sarnane prantslaste petangile.

Karin Liivapuu, 10.A: 
Päev lõppes Olustvere lossis, 
kus meile räägiti selle omani-
kest, saime külastada sealset 
topiste muuseumi ja väikeste 
saarepuust tehtud hobuste 
näitust.
Birgit Merelaid, 11. klass: 
Päev Suure-Jaanis oli meelde-
jääv ja aitas välja tulla hallist 
argipäevast. See oli väga hea 
võimalus saada uusi teadmisi 
Soome kultuuri kohta.

Kogu päeva muutis nau-
ditavaks õpilaste ja õpetajate 
vaheline meeldiv koostöö ja 
sõbralik õhkkond. Töötoad 
andsid võimaluse suhelda 
teiste soome keele õppijatega 
ja praktiseerida soome keelt 
soomlastest töötubade juhen-
dajatega. Jäin toreda päevaga 
rahule ja selle päeva üks ees-
märkidest – motiveerida noo-
ri soome keelt õppima – sai 
kuhjaga täidetud.

 
Muljed panid kirja 

üritusel osalenud

Soome keele päeval Viljandimaal 

Pildil Adele Teras, Karin Liivapuu, Anne-Lys Kuldmaa, 
Marge Nõmmik, Kaisa Putk, Margit Alliksaar.

1. oktoobri istungil:
1. otsustati avaldada tunnustust 
linna aukirjaga Silja Võsastele „Jõ-
geva aasta õpetajaks 2007” valimi-
se puhul;
2. nimetati lasteaia Karikakar hoo-
lekogu koosseisu linnavalitsuse 
esindaja ja kinnitati hoolekogu 
koosseis;
3. otsustati maksta Anne Nur-
mikule lisatasu seoses viienda 
eelprofessionaalse kunstifestivali 
EPKF 2007 korraldamise ja läbivii-
misega;
4. otsustati anda Jõgeva linna 
aumärk Vivian Paaksile ja Neeme 
Katile;
5. otsustati avaldada tunnustust 
linna aukirjaga Imbi Sildnikule, Lii-
vi Noodlale ja Eike Salule; 
6. otsustati maksta Reet Kikkasele 
lisatasu seoses õpetajate päeva-
ga;
7. eraldati reservfondist raha tant-
suklubile STIIL Jõuluvana tantsu-
turniiri korraldamiseks;
8. otsustati maksta sünnitoetust 
ühele Jõgeva linna lapsele;
9. anti sotsiaalkorteri kasutamisõi-
gus ühele isikule;
10. määrati hooldaja ühele isikule;
11. otsustati maksta 2007. a esi-

messe klassi astuva lapse toetust 
Jõgeva linna lastele;
12. võeti vastu Suure, Kesk, Pargi 
ja Lao tänavate vahelises kvartalis 
asuva hoonestamata maa-ala de-
tailplaneering ja otsustati avaliku 
väljapaneku korraldamine;
13. algatati Suur tn 68  ja Kruusa 
tn 2 asuvate kinnistute detailpla-
neeringute koostamine ja anti 
detailplaneeringute koostamise 
tingimused;
14. muudeti Jõgeva Linna Fondi 
halduskogu koosseisu.

8. oktoobri istungil:
1. otsustati maksta sünnitoetust 
ühele Jõgeva linna lapsele;
2. väljastati majandushoone 
Puiestee 40 valminud osale kasu-
tusluba;
3. väljastati ehitusluba aktsiaselt-
sile Jõgeva Elamu elamu Energia 4 
rekonstrueerimiseks;
4. vaadati läbi ja esitati Linnavoli-
kogule järgmiste otsuste eelnõud 
„Jõgeva linnas Kesklinna pargi 
maa-ala munitsipaalomandisse 
taotlemine”; „Jõgeva linnas Piiri 
pargi maa-ala munitsipaaloman-
disse taotlemine”; „Jõgeva Lin-
navolikogu 30. septembri 1999 

otsuse nr 65 „Maa munitsipaal-
omandisse taotlemine” kehtetuks 
tunnistamine” ja „Kinnistu, regist-
riosa nr 2491735, asukohaga Lai 
9 Jõgeva linn otsustuskorras kasu-
tusse andmine”;
5. anti projekteerimistingimused 
Suur 19 ja 21 kinnistutele projek-
teeritava ärihoone sidevarustuse 
projekteerimiseks;
6. võeti vastu Jõe, Kalda, Staadioni 
ja Roosi tänavate vahelises kvarta-
lis asuva hoonestamata maa-ala 
detailplaneering ja otsustati kor-
raldada detailplaneeringu avalik 
väljapanek;

11. oktoobri istungil:
vaadati läbi Jõgeva linna ja Jõgeva 
valla ühine hariduse arengukava 
projekt aastateks 2008 – 2012.

15. oktoobri istungil:
1. otsustati maksta sünnitoetust 
kolmele Jõgeva linna lapsele;
2. nimetati Lasteaia „Rohutirts” 
hoolekogu koosseisu Jõgeva Lin-
navalitsuse esindaja ja kinnitati 
hoolekogu koosseis;
3. kooskõlastati Jõgeva Maavalit-
suse hoone Suur tn 3 katusekor-
ruse ümberehitusprojekt ja hoone 

välislifti rajamise eelprojekt;

22. oktoobri istungil:
1. väljastati ehitusluba aktsiaselt-
sile Jõgeva Elamu elamu Pargu 24 
rekonstrueerimiseks;
2. määrati Aia, Sauna, Suure ja 
Lao tänavate vahelisele pargi 
maa-alale nimetuseks Kesklinna, 
aadressiks Suur 8 ja sihtotstarbeks 
sotsiaalmaa;
3. võeti vastu Piiri tn 9 kinnistu ja 
sellest lõuna poole jääva hoones-
tamata maa-ala detailplaneering 
ja otsustati korraldada detailpla-
neeringu avalik väljapanek;
4. tunnistati edukaks hanke „Jõge-
va linn, Piiri 1 kooli bussipeatuse 
ehitus” osaühingu JYKY pakkumi-
ne;
5. tunnistati edukaks hanke „Jõge-
va jäätmejaama täiendavad tööd” 
aktsiaseltsi KPK Teedeehitus pak-
kumine;
6. vaadati läbi ja esitati Linnavo-
likogule otsuse eelnõu „Piloot-
projektis „KOV volikogu/valitsuse 
infosüsteem” osalemine”.

HELENA STEPANOV,
Linnavalitsuse peaspetsialist 

776 6512
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JÕGEVA LINNAVALITSUSE TEATED



Seal võib sattuda:
• piparkoogitöötuppa ja kaunistada endale jõulupiparkoogi
• kingituste töötuppa, kus meisterdate ise endale jõulukingi
• õletuppa, kus mängite õlgedes koos karu, Näärisoku ja Jõuluhanega       
ning meisterdate õlgedest jõulukaardi
• salakambrisse, kus saate tuttavaks härjapõlvlastega
• jäälossi, kus maiustate koos Lumekuningannaga
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Kindlasti jõuate Jõuluvana tuppa, kus vestate juttu Jõuluvanaga ning laulate 
lahti kingikirstu.
Kui helistate kellukest, siis tõttab kohale Pildipäkapikk ja teeb teist koos 
Jõuluvanaga pilti. Pildi saab kätte kohe!

Pilt koos Jõuluvanaga: 60 krooni. Väike pilt juurdetellimisel 15 krooni.

PÄKAPIKUMAA on AVATUD  
3.- 9. detsembrini 2007 

iga päev kell 10.00 -19.00.
Vajalik on eelregistreerimine, mis on juba alanud. Tel. 772 1987

Päkapikumaale on oodatud lapsed vanuses 3 -11 eluaastat.
Pääse: 75 krooni iga lapse kohta. 
Lapsi saatvatele õpetajatele on pääse tasuta.

OOTAME TEID  JÕGEVA  KULTUURIKESKUSES
(Aia 6) Jõgeva

Külmalinn Jõgeva – Jõuluvana kodu

PUUPÄEV
külmalinnas Jõgeval

1. detsembril 2007 kell 10.00 – 15.00

Mida kõike saab teha puust?
Müügil on kõike – puulusikast 
tünnisaunani. Lisaks käsitööese-
med villast, linast, nahast, 
pagaritooted, küünlad.

Sauna tänavale sauna!
Puusaunad, tünnisaunad, seebid 
sauna tänaval. Tule sauna ja 
kümble tünnis! Osta saun 
koduõuele!

Puu ja raud käsikäes
Sepad taovad rauda ja müügil 
on sepised.
Vigursaagimise võistlus: 
„Jonkadi jonkadi jõulud tulevad
Meistrimehed saevad puust 
kujusid linna lasteaedadele.

Puujalgade jaskar
Kogu päeva käib tants ja trall. 
Tantsivad puujalad ja sekka ka 
raudjalad. Igal täistunnil suurem 
tantsuring, kus saab kaasa lüüa 
ka puujalgne pealtvaataja.

Puu annab sooja
Põlevad lõkked ja puupäid 
kamandab puulõug Margus.

Tule ja löö kaasa!
Osta valmis jõulukingid!

Käsitöömeistritele info ja registreerimine 
15. novembrini telefonil 772 1987

Puujalgade tantsurühma registreerimine juba 
1. novembriks telefonil 772 1987 või 516 5236

Laat-puutoodete esitlus 
Jõgeva kesklinnas ja Jõgeva Kultuurikeskuses
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Õnnitleme noorimaid linnakodanikke 
ja nende vanemaid! 

Õnnitleme Jõgeva linna 
eakaid juubilare!

95
 Erna Voodla  4. november

85
 Herta Must   9. november

80
 Elmar Raie   30. oktoober
 Laine Sälik   31. oktoober
 Evi Käär   4. november
 Astrid Lindpere   4. november
 Leili Kask   18. november

27. oktoobril kell 14.00-15.00 Muinasjutuhommik "Külas muinasjutul" 
linnaraamatukogus.
30. oktoobrist -13. novembrini Endel Taniloo maali- ja skulptuurinäitus 
kultuurikeskuses.
2. novembril kell 9.00 spordikeskuses "Virtus" Fatpipe U-15 Eesti 
meistrivõistlused saalihokis. 
3. novembril kell 17.00 SK Tähe-FK Kurśi Läti liiga meistrivõistlused 
saalihokis. 
4. novembril kell 11.00 Eesti meistrivõistlused saalihokis. 
5. novembril kell 10.00 poiste päev lasteaias "Karikakar".
5.- 9. novembrini Jõgeva Ühisgümnaasiumis poistenädal 1.-3. kl. 
poistele. 
6. - 30. novembrini Betti Alveri muuseumis fotonäitus "Arbujate aegu". 
Näituse avamine  6. nov. kell 15.00.
6. novembril kell 17.00 Jõgeva Ühisgümnaasiumis koolitus 1.-4. kl. 
lapsevanematele „Abistavaid võtteid lugema-kirjutama õpetamisel”. 
Lektor Tiiu Puik.
7. novembril kell 9.15 lasteaias  "Karikakar” Heino Seljamaa etendus 
"Lotte". 
8. novembril poistepäev Jõgeva Ühisgümnaasiumis. Selgitatakse 
osavaim 4.-6. kl. ja 7.-9. kl. poiss.
8. novembril kell 19.00 R.A.A.A.M. etendus "Under" kultuurikeskuses.
9. novembril kell 8.00 - 9.00 Jõgeva Ühisgümnaasiumis peretund – 
huvitavad ja naljakad võistlused isade ja laste vahel.
9. novembril kell 17.00 – 19.00 üle-eestiline kirjanike tuur Jõgeva 
linnaraamatukogus. Lugejatega kohtuvad Tarmo Teder, Hannes 
Varblane, Toomas Liiv ja Kadri Kõusaar.
9. novembril kell 9.30 mardipäev lasteaias "Karikakar".
10. novembril kell 14.00 Betti Alveri muuseumis kirjandusklubi "Poogen" 
luulekava "Sonett tüdrukust, kes mängis oboed".
10.-11. novembril spordikeskuses „Virtus” saalihokiturniir „Jõgeva 
Karikas”. 
12. novembrist – 15. detsembrini linnaraamatukogus Ivo Ridalaane 
maalide näitus. Näituse avamine 12. nov. kell 11.00.
12. novembril kell 12.00 – 18.00 Jõgeva muusikakoolis Lahtiste uste 
päev.
14. novembril kell 16.00 muusikakooli 50. aastapäeva kontsert. Esinevad 
õpilased.
15. novembril päev "Ei suitsule!" Jõgeva Ühisgümnaasiumis.
15. - 30. novembrini Valve Zopp'i  isiknäitus Jõgeva kultuurikeskuses
Näituse avamine 15. nov. kell 18.00.
16.- 18. novembrini spordikeskuses „Virtus” MTÜ Urban Style 
koolituslaager tänavatantsus.
17. novembril kell 12.00 Jõgeva muusikakooli 50. aastapäeva 
mälestusjumalateenistus Jõgeva kiriklas.
21. novembril kell 19.00 spordikeskuses „Virtus” Eesti meistrivõistlused 
saalihokis. 
22. novembril Kadrikarneval (1.- 4.kl.) Jõgeva Ühisgümnaasiumis.
22. novembril kell 14.00 kirjandusõhtu "Mõeldes Betti Alverile. 101" Betti 
Alveri muuseumis.
22. - 23. novembrini Betti Alveri 101. sünniaastapäeva tähistamine,   XV 
luulepäevad TÄHETUND. Luuleetendused Ellen Niidu ja Jaan krossi 
loomingust kultuurikeskuses.
23. novembril luuleetenduste tunnid Betti Alveri 101. sünniaastapäevaks 
Jõgeva Ühisgümnaasiumis.
24. novembril kell 11.00 Eesti meistrivõistlused saalihokis naistele. 
24 novembril kell 18.00 Läti liiga saalihokis SK Tähe – Trials. 
25. novembril SK Noorus-96 jalgpalliturniir spordikeskuses „Virtus”.
29. novembril kell 18.15 Jõgeva Ühisgümnaasiumis Väike Piiga 2007 
valimine. Võistlevad 4.-7. kl. tüdrukud.
30. novembril kell 16.00 "Hingedeaja laulud" Betti Alveri muuseumis.

Jõgeva linna sündmusi kajastab Jõgeva Linna Kaja,
vaata  www.linnakaja.jogevalv.ee

Novembrikuu kultuurikava
Jõgeva linnas
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Jõgeva Kultuurikeskuses  
8. novembril  kell  19.00

Lavastaja   Merle Karusoo, Raimo Pass 
Kunstnik    Jaagup Roomet 
Helilooja  Urmas Lattikas 

Tänu Artur Adsonile pillub endast 
kilde Marie Under. Tänu uurijatele 
on jäädvustunud suure poetessi 
pärand. Lavastus on kirjade, 
päevikute, mälestuste, dokumenti-
de põhjal jutustatav lugu Eesti 
esimesest professionaalsest 
luuletajast. Underit aitavad 
ilmutada tema kaasaegsed: Eduard 
Vilde, Ants Laikmaa, Friedebert 
Tuglas, Artur Adson. 

Piletid 60.- ja 40.- krooni.
Info kultuurikeskuses 772 1987.
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Peaosas  Katrin Saukas 
Osades  Ago-Endrik Kerge, Raivo Trass,
  Sten Zupping, Egon Nuter 

Under jõuab Betti sünnilinna
Aasta 2007 üks meeldejäävamaid teatrielamusi oli kindlasti ap-
rillis nähtud Merle Karusoo ja Raimo Passi lavastatud ”Under”. Ei 
mäletagi, et oleksin enne kogenud tunnet, kus pärast eesriide lan-
gemist ei tahtnudki oma kohalt lahkuda, vaid istunuks veel kaua-
kaua selles lummavas maailmas, kuhu etendus mind viis. Ega vist 
Underi esivanematelt saadud priinimi ole siiani oma võimu kaota-
nud: Under - rootsi keeles „ime“. See suur poetess on juba ligi sada 
aastat oma hingekirka loominguga suutnud imetlusi ja sügavaid 
tundeid esile kutsuda. Tema looming sündis armastusest elu, ini-
meste, maa  ja looduse vastu, aga  ka kaotustest ja leinavalust. An-
tud etenduses “võtab meid käekõrvale” Katrin Saukas ja viib läbi 
Marie Underi eluaastate. Ju ta teab, mida teeb, olles enne antud 
osaga lavale astumist läbi lugenud Underi kirjad, päevikud ja muud 
arhiivimaterjalid. Katrin Saukase hingestatud, temperamentne ja 
jõuline, koos nimikangelasega vanemaks saav, elus palju kogenud 
naine, on tõeliselt paeluv näitlejatöö.
Nähtud elulooetendus on kokku pandud luuletustest ja  kirjadest. 
Katrin Saukas on ise öelnud, et see ei ole siiski mitte luuletükk, 
vaid elulugu, kuhu kuuluvad luuletused. Lavakujundus on  suhte-
liselt minimalistlik, läbi erinevate vaatuste kasutatakse sümbolist-
likke kujunduselemente.
Lavastus ei ole kergete killast. Kuid loodetavasti on Jõgeval, Betti 
Alveri kodulinnas, siiski piisavalt vaimsetest ja kultuuriloolistest 
väärtustest lugupidavat publikut, keda see etendus paelub. Eriti 
siis, kui te veel Underist  palju ei tea, tasub seda lugu vaatama min-
na. Kindlasti saate kogeda uusi vaatenurki, hiljem aga juba raama-
tutest järele vaadata, mis siis täpselt toimus.
Katrin Saukas, kelle sulest näidend „Under“ tema esimese raama-
tuna juba ilmunud on, kirjutab saatesõnas:
„Elu kui laul. Mulle tundub, et Marie Under, saanud päranduseks 
ilu ja armastuse, asub avastama oma sihtmärki, oma tõotatud 
maad. Uneretk. Teel kohtub ta inimeste, aastaaegade, kirjandus-
voolude, dogmade, võimuga... Kõigega, mis tema eluaastad 1883-
1980 kaasa tõid. Ei ole siin näitemängus  kajastatud kõiki sündmusi 
ses pikas elus. Ka kõiki inimesi, kes aitasid Underil tema pärandust 
kanda, pole sesse teksti raiutud. Aga on need, kelleta-milleta kohe 
kuidagi ei saa üht eluteed kirjeldada. Mäletamine, meeles hoidmi-
ne on suurim, mida inimene võib.“
On tõeliselt hea meel, et Under Betti sünnilinna vaimsust sütitama 
jõuab!

TEATRIKÜLASTAJA ARVAMUS


